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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KRAJSKÉ RADY JUNÁKA OLOMOUCKÉHO KRAJE 1/2021 
 

Místo a datum konání: Online Google meet, pátek 26. února 2021 / 17:04 – 18:48 hodin 
Účastníci: br. Pavel Fornůsek – Stopař, br. Ondřej Hampl, ses. Zuzana Kvapilová – Plamínek, br. Petr Macek – Blizzard, ses. Šárka 

Majerová, br. David Pokorný – Šaman, br. Jiří Šonský – Tykr, br. Oldřich Tanert, br. Martin Večeřa, ses. Kateřina Vrbová – 
Hruška 
(9 z 10 členů s hlasem rozhodným – KRJ byla usnášeníschopná)  

Omluveni: 
Hosté: 

 
Br. Ondřej Vokál - Vokin 

 
Příští jednání KRJ bude v pátek 28. 5. 2021 v 17:00 na SI v Olomouci v případě omezení pohybu pak opět online. 
 
Br. Stopař na začátku uvítal přítomné účastníky rady a náčelníka br. Vokina. 
 

Hospodaření 
Byla prodiskutována a schválena dotační vyhláška a rozpočet na rok 2021 

 

Dotační vyhláška 
Br. Stopař představil návrh vyhlášky, který byl s předstihem a po předběžném připomínkování rozeslán. 

Oproti v podkladech předloženému návrhu vyhlášky došlo ke změnám v návaznosti na celostátní dotační vyhlášku Junáka. 

Především jde o délku rádcovských akcí. V souladu s celostátní vyhláškou byla doplněna délka rádcovských akcí již od tří dnů 

(nikoliv od šesti, jak bylo uvedeno původně). 

Z důvodu konzistence s pravidly MŠMT nově na celostátní úrovni nejsou podporovány rádcovské akce s táborovou částí (tábory 

nad šest dnů). Br. Stopař navrhuje, aby krajská vyhláška i nadále tyto akce podporovala z vlastních zdrojů kraje. Ses. Šárka 

upozornila na možné rychlé vyčerpání zdrojů v následujících letech, pokud bude táborových akcí více. Br. Šaman navrhl uplatnit 

systém, že se bude dotovat jen část případných táborových kurzů, podle pořadí jejich přihlášení. Br. Blizzard navrhl zastropování 

částky pro jeden kurz na částku 15 tis. Kč. 

Proběhla krátká diskuse na téma finanční únosnosti dotování rádcovských táborů a potenciální poptávce po dotacích těchto akcí. 

Z diskuse vyplynulo, že Krajská rada by ocenila, kdyby Junák do budoucna na celostátní úrovni opět dotoval i rádcovské tábory, 

tzn. rádcovské akce, které jsou delší než 6 dnů. 

Proběhla diskuse nad způsobem podávání žádostí o dotace kurzů, formulářích a jejich formátech. Br. Stopař navrhl doplnit stávající 

excelovské soubory o online formuláře nebo je jimi úplně nahradit. Na téma proběhla krátká diskuse a s návrhem byl vysloven 

obecný souhlas a byl dohodnut způsob implementace postupu do odst. 40 krajské dotační vyhlášky.. 

 
Usnesení č. 1: V původně navrženém znění krajské dotační vyhlášky na rok 2021 se znění odst. 40 nahrazuje tímto: 
„O dotaci z kapitoly rádcovské akce je třeba požádat do 31. 10. 2021 podáním formuláře zveřejněného na webových stránkách 
Krajské rady. Pro vyúčtování platí stejná pravidla jako pro vyúčtování akcí (viz článek 7 této vyhlášky).“ 
PRO: 9   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 

 

Usnesení č. 2: KRJ schvaluje krajskou dotační vyhlášku na rok 2021 v předložené verzi ve znění schválených úprav dle usnesení č. 
1. 
PRO: 9   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 

 

Vyhláška v konečném znění je přílohou tohoto zápisu 
 

Rozpočet 
 

Br. Stopař představil čerpání rozpočtu za rok 2020 a návrh rozpočtu na r. 2021, který byl předložen v podkladech k projednání.  
 

Čerpání rozpočtu 2020 Předpoklad nákladů Skutečnost 

 
účetní služby 6 000 Kč 0* Kč  

(místo)předseda 8 000 Kč 2 207 Kč  

KRJ sněm 10 000 Kč 9 055 Kč  

SI Olomouc 28 000 Kč 28 000 Kč  

mimořádné aktivity 10 000 Kč 0 Kč  

celkem   62 000 Kč 39 262 Kč  

   *Účetně bylo 6.000 Kč za účetní služby vyplaceno, ale Šárka to kompenzovala darem ve výši 6.000 Kč 
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Návrh rozpočtu na r. 2021 

Výdaje Příjmy 
 

účetní služby 6 000 Kč členské příspěvky 63 405* Kč  

(místo)předseda 8 000 Kč 
  

 

SI Olomouc 28 000 Kč 
  

 

rádcovské tábory 21 405 Kč 
  

 

 celkem 63 405 Kč celkem 63 405 Kč  

   *Podle neuzavřené registrace pravděpodobně 4.227 registrovaných členů platících krajský  

     registrační poplatek 15 Kč, tj. celkem 63.405 Kč 

 

Dále br. Stopař okomentoval a zdůvodnil jednotlivé položky. 

K navrženému rozpočtu proběhla krátká diskuse. V původnímu návrhu nebyly provedeny žádné změny. 
 

Usnesení č. 3: KRJ schvaluje rozpočet na rok 2021 v předloženém znění. 
PRO: 9   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 
 

Organizace 
V tomto bloku byly projednány výsledky registrace a návrhy na vyznamenání 

 
 

Výjimky z organizačního řádu na základě registrace 
 

Br. Stopař představil jednotlivé požadované výjimky, které vyplynuly z registrací uzavřených na okresních úrovních a zdůvodnění 
jednotlivých žadatelů. V obou případech se jedná o nesplnění kvalifikace „střediskové minimum“ pro předsedy okresů (Šumperk 
a Přerov). 
 

Usnesení č. 4: KRJ schvaluje  tyto dvě výjimky z organizačního řádu (pro registraci 2021): 

• Vedoucí OJ (okres Přerov) nemá platnou kvalifikaci “střediskové minimum” 

• Vedoucí OJ (okres Šumperk) nemá platnou kvalifikaci “střediskové minimum” 
PRO: 8   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 1  » Usnesení bylo přijato 

 

Návrhy na vyznamenání 
 

Ses. Plamínek a br. Blizzard představili v podkladech předložené návrhy na udělení vyznamenání. Návrhy byly projednány 

a v případě schválení postoupeny dále. 

Hlasováním byly rovněž potvrzeny výsledky korespondenčního hlasování o návrzích na vyznamenání, které proběhlo od poslední 

KRJ a rovněž se týkalo návrhů na udělení vyznamenání. 
 

Různé 
Byly diskutovány novinky a témata řešená na NJ a ve SI Olomouc 

 

Informace z NJ + SI Olomouc 
Br. Vokin představil aktuální témata Náčelnictva. Informoval o průběhu přechodu STS k novému operátorovi. Dále proběhlo 

zpracování a vyhodnocení dat z registrace za rok 2019. Materiál a výstupy (zpráva) jsou zajímavé a jsou k dispozici například 

i krajům (lze z nich vyčíst zajímavá data na krajských úrovních). Náčelnictvo schválilo své priority. Jednou z nich je vyhodnocení 

Strategie Junáka. Dále se chce zaměřit na kapacity vzdělávání dospělých. 

Br. Vokin informoval o vývoji v tématu idey světlušek a vlčat, který se zkomplikoval kvůli nekonání VSJ. Náčelnictvo se dotázalo 

RSRJ, jak se má stavět k usnesení předchozího VSJ, který Náčelnictvo zaúkoloval řešením tématu. RSRJ nabídlo dvě možnosti – 

čekat do dalšího řádného VSJ nebo využít online nástroje (online projednání mezi delegáty VSJ a následně hlasování obdobné jako 

bylo při volbě Náčelnictva). Náčelnictvo se přiklonilo k variantě vyčkání do příštího VSJ. 

Br. Blizzard navrhl zabývat se do budoucna na KRJ i tématem STS a konkrétními podněty, které k němu má a potřeboval by na ně 

zpětnou vazbu od KRJ a okresů. 

 

Br. Blizzard stručně shrnul činnost SI za minulý rok a prozatímní plány pro rok další, jejichž realizovatelnost bude záviset na 

omezeních daných COVIDem. Je snaha pořádat akce online, ale do budoucna jakmile to půjde i prezenčně a dosáhnout tak 

vyrovnaného rozpočtu SI 



Junák – český skaut, Olomoucký kraj, z. s. | Holická 559/31Q, 779 00 Olomouc 

Zápis z jednání Krajské rady Junáka Olomouckého kraje, 26. února 2021 | Stránka 3/3 

Plánuje se i pořádání větších akcí jako příměstské tábory. Skautský archiv bude nově součástí celkového rozpočtu SI a nebude 

veden jako samostatná položka. 

Pokud má někdo podněty a tipy na osobnosti, které by mohly v SI vystoupit nebo s ním spolupracovat, neváhejte je zaslat br. 

Blizzardovi. Například aktuálně hledají úspěšné oddílové vůdce nebo rádce, kteří dobře zvládají současný online provoz oddílů.  

Br. Vokin vyzdvihl skutečnost, že se podařilo i za současné situace udržet nějakou podobu provozu SI (i přes všechny komplikace) 

a pochválil za to tým SI. 

 

Ostatní 
Ses. Hruška informovala o průběhu příprav krajského čekatelského kurzu, který se vzhledem k současné situaci zřejmě nebude 

konat letos v létě (jak bylo původně plánováno s táborovou částí), ale bude realizován jako víkendový pravděpodobně od podzimu 

2021. Přípravy jsou v běhu, ale vzhledem k současným komplikacím budou zřejmě pomalejší. 

 

Br. Stopař informoval o nárůstu počtu členů kraje o 110 oproti předchozímu roku, což vyplynulo z výsledků registrace. Jedná se o 

podobný růst jako v loňském roce a trend tak zůstává zachován. 

 

Br. Ondra informoval o konání zdravotnického kurzu v Šumperku na podzim 2021. V případě malé poptávky v rámci okresu 

nabídne kurz i kraji (bude informovat po prázdninách). 

 

Br. Stopař připraví s pomocí Blizzarda a po konzultaci s Šárkou online přihlašování zájemců o krajské dotace na rádcovské kurzy. 

 

Příští KRJ se bude konat v pátek dne 28. 5. v 17:00 na SI v Olomouci, v případě omezení pohybu pak opět online. 

  
 

Úkoly  

Poslední sekce zápisu shrnuje úkoly, které ze setkání vyplynuly.   

Blizzard - Připravit na příští jednání KRJ podněty k diskusi o nastavení STS 

Stopař - Připravit ve spolupráci s ostatními formulář pro žádosti o dotace na rádcovské kurzy 

Přílohy 

Seznam příloh zápisu   

1 Krajská dotační vyhláška na rok 2021 

 
zapsal Martin Večeřa, schválil Pavel Fornůsek 


